

■ Oman Launches \$5.2 Billion Investment Fund

The Sultan of Oman, Haitham bin Tariq, has launched an investment fund called the Oman Future Fund with a capital of OMR 2 billion (\$ 5.2 billion). The fund aims to promote economic activity and encourage the private sector to enter into partnerships or finance feasible investment projects in the economic diversification sectors targeted by Oman Vision 2040.

The Sultan of Oman directed the allocation of a percentage of the fund's capital to stimulate the venture investment system in small, medium, and emerging companies registered in the Small and Medium Enterprises Development Authority.

Sultan Haitham bin Tariq stressed that "the launch of this project comes within the framework of the trend towards building modern cities with international planning standards equipped with integrated and interconnected facilities. Providing all services that meet the needs of residents and work to stabilize families in them, as the establishment of the city is a model development in building sustainable cities."

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



■ سلطنة عمان تطلق صندوقاً استثمارياً برأس مال 5.2 مليار دولار

أطلق سلطان عمان هيثم بن طارق صندوقاً استثمارياً بمسمى (صندوق عُمان المستقبل) برأس مال يبلغ ملياري ريال عُماني (5.2 مليار دولار). حيث يستهدف الصندوق تعزيز النشاط الاقتصادي وتشجيع القطاع الخاص للدخول في شراكات أو تمويل مشاريع الاستثمارات المجدية في قطاعات التنوع الاقتصادي التي تستهدفها رؤية عُمان 2040.

وجه سلطان عمان بتخصيص نسبة من رأس مال الصندوق لتحفيز منظومة الاستثمار الجريء في الشركات الصغيرة والمتوسطة والناشئة المسجلة في هيئة تنمية المؤسسات الصغيرة والمتوسطة. وأكد السلطان هيثم بن طارق على أن "تدشين هذا المشروع يأتي في إطار التوجه نحو بناء مدن حديثة بمعايير تخطيطية عالمية مزودة بمرافق متكاملة ومتراصة، وتوفر كافة الخدمات التي تلبي احتياجات القاطنين وتعمل على استقرار الأسر فيها، حيث يُعد إنشاء المدينة تطويراً نموذجياً في بناء المدن المستدامة".

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

■ Effective Role for the Saudi Banking System to Finance Vision 2030

Standard & Poor's revealed that the Saudi banking sector has grown rapidly over the past few years, driven primarily by mortgages.

The agency indicated that the growth of bank deposits did not keep pace with financing the expansion witnessed by the Kingdom, which led to the ratio of loans to deposits exceeding 100 percent by the end of 2022, compared to 86.4 percent by the end of 2019. According to Standard & Poor's, the average growth of private sector deposits has reached 5 percent over the past five years, compared to the average growth of deposits of the government and its affiliates of 14 percent. The agency expected the banking system to continue its effective role in financing the Kingdom's Vision 2030 projects.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

■ دور فعّال للنظام المصرفي السعودي لتمويل رؤية 2030

كشفت وكالة "ستاندرد أند بورز"، عن نمو القطاع المصرفي السعودي، بشكل سريع خلال السنوات القليلة الماضية مدفوعاً بالدرجة الأولى بالرهونات العقارية.

وبيّنت الوكالة أنّ نمو الودائع المصرفية لم يواكب تمويل التوسع الذي تشهده المملكة، مما أدى إلى تجاوز نسبة القروض إلى الودائع 100 في المئة بنهاية عام 2022، مقارنةً بنسبة 86.4 في المئة بنهاية 2019. وبحسب ستاندرد أند بورز، فإن متوسط نمو ودائع القطاع الخاص بلغ 5 في المئة خلال السنوات الخمس الماضية، مقارنةً بمتوسط نمو ودائع الحكومة والهيئات التابعة لها 14 في المئة. وتوقعت الوكالة، أن يواصل النظام المصرفي دوره الفعال في تمويل مشاريع رؤية المملكة 2030.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)



Sisi: Egypt is Keen on Continuous Consultations with the International Monetary Fund

Egyptian President Abdel Fattah El-Sisi affirmed Egypt's keenness to "consult continuously with the International Monetary Fund, based on Egypt's interest in advancing cooperation between it and the Fund."

During a call that the IMF Managing Director received from Kristalina Georgieva, Sisi stressed, "This communication comes in light of Egypt's strategic approach to achieving sustainable development in all its economic and social axes."

On the other hand, the Egyptian Cabinet approved a proposal to amend one of the articles of the executive regulations of the Investment Law, allowing the new foreign investor to obtain residency during the establishment period, enabling him to deal with banks and open a bank account.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

السيسي: مصر حريصة على التشاور المستمر مع صندوق النقد الدولي

أكد الرئيس المصري عبد الفتاح السيسي، حرص مصر على "التشاور المستمر مع صندوق النقد الدولي، انطلاقاً من اهتمام مصر بدفع التعاون قديماً بينها وبين الصندوق".

وخلال اتصال تلقاه السيسي مدير عام صندوق النقد الدولي من "كريستالينا جورجيفا"، أكد خلاله أن "هذا التواصل يأتي في ظل النهج الاستراتيجي لمصر لتحقيق التنمية المستدامة بكافة محاورها الاقتصادية والاجتماعية".

في المقابل، وافق مجلس الوزراء المصري على مقترح تعديل إحدى مواد اللائحة التنفيذية لقانون الاستثمار؛ تسمح بحصول المستثمر الأجنبي الجديد على الإقامة خلال فترة التأسيس، بما يمكنه من التعامل مع البنوك وفتح حساب مصرفي.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)



"Debt Ceiling" Deal gets Approval from the US House of Representatives

The U.S. House of Representatives has passed debt reduction legislation drafted by President Joe Biden and Speaker Kevin McCarthy that would impose restrictions on government spending during the 2024 election and avoid destabilizing U.S. defaults. Lawmakers from both parties joined to approve Bill 314-117, sending the action to the Senate for consideration as the hypothetical deadline approaches. The vote cements Biden's reputation for pragmatism and cross-party action as he seeks a second term and allows McCarthy to claim success in his first major test as a speaker.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

صفقة "سقف الدين" تحصل على موافقة مجلس النواب الأميركي

أقر مجلس النواب الأميركي تشريعاً للحد من الديون صاغه الرئيس جو بايدن ورئيس البرلمان كيفن مكارثي من شأنه أن يفرض قيوداً على الإنفاق الحكومي خلال انتخابات عام 2024 ويتجنب التخلف عن السداد في الولايات المتحدة المزعزع للاستقرار.

انضم المشرعون من كلا الحزبين للموافقة على مشروع القانون 314-117، وإرسال الإجراء إلى مجلس الشيوخ للنظر فيه مع اقتراب الموعد النهائي

الاقتراضي. ويعزز التصويت سمعة بايدن من حيث البراغمة والعمل عبر الخطوط الحزبية بينما يسعى للحصول على فترة ولاية ثانية ويسمح لمكارثي بادعاء النجاح في أول اختبار رئيسي له كمتحدث.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)



"Musk" becomes the most Profitable Billionaire in 2023..

These are his gains!

Shares of electric carmaker "Tesla" rose more than 5 percent after electric carmaker CEO Elon Musk met with Chinese Foreign Minister Qin Gang. Elon Musk's wealth increased by more than \$ 4 billion, becoming the most profitable billionaire since the beginning of 2023, shedding his title as the most losing billionaire last year, and the record holder of the largest wealth loss in history, which exceeded \$ 200 billion from its peak in 2021.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

"ماسك" يصبح أكثر المليارديرات ربحاً في 2023.. هذه مكاسبه!

ارتفعت أسهم شركة "تسلا" لصناعة السيارات الكهربائية بأكثر من 5 في المئة، بعد أن التقى الرئيس التنفيذي لشركة صناعة السيارات الكهربائية إيلون ماسك مع وزير الخارجية الصيني تشين قانغ. وزادت ثروة إيلون ماسك بأكثر من 4 مليارات دولار، ليصبح أكثر المليارديرات ربحاً منذ بداية عام 2023، متخلصاً من لقبه كأكثر المليارديرات خسارة العام الماضي، وصاحب الرقم القياسي لأكبر خسارة للثروة في التاريخ والتي تجاوزت 200 مليار دولار من قمته في عام 2021.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)



Expansionist Budgets for the Gulf Countries.. \$110 Billion in New Projects

The Gulf Cooperation Council (GCC) countries have announced budgets for 2023, which included increased expenditures despite challenging revenues. Total expenditures included in the budgets of the Gulf Cooperation Council (excluding Bahrain) in the current fiscal year are estimated at levels similar to those recorded last year of \$ 487.1 billion, according to the "KAMCO Invest" report.

The total budgeted revenues are estimated at \$473.6 billion, compared to \$515.5 billion in 2022, a decrease of 8.1 percent, mainly due to lower oil prices this year compared to last year.

Source (Alkhaleej Emirati Newspaper, Edited)

India's Economy Achieves Strong Growth of 7.2% in 2022-2023

India's GDP grew by 7.2% in the 2022-2023 year to March, driven by services and consumption, placing it among the world's fastest-growing economies.

India is the world's fifth-largest economy and has recently overtaken China to become the world's most populous country. Its growth has been on the rise since the pandemic from 9.1% in the 2021-2022 fiscal year. However, like other countries, the economy has been hit by unfavorable global conditions, including tightening global financial conditions, the war in Ukraine, and geopolitical tensions. India imports more than 80 percent of its crude oil, and the war in Ukraine raised oil costs, but its economy rose 6.1 percent in the fourth fiscal quarter, from January to March, compared to the same period last year, according to the National Statistics Office.

Source (Alkhaleej Emirati Newspaper, Edited)

موازنات توسعية لحدود الخليج.. و110 مليارات دولار مشروعات جديدة

أعلنت دول مجلس التعاون الخليجي عن موازنات العام 2023، والتي تضمنت زيادة النفقات على الرغم من التحديات التي تتعرض لها الإيرادات. ويقدر إجمالي النفقات المدرجة ضمن موازنات دول مجلس التعاون الخليجي (باستثناء البحرين) في السنة المالية الحالية عند مستويات مقاربة من تلك المسجلة العام الماضي البالغة 487.1 مليار دولار، بحسب تقرير "كامكو إنفست".

وتقدر الإيرادات الاجمالية المدرجة في الموازنة بنحو

473.6 مليار دولار، مقابل 515.5 مليار دولار في العام 2022، بانخفاض تبلغ نسبته 8.1 في المئة، فيما يعزى بصفة رئيسية إلى انخفاض أسعار النفط هذا العام مقارنة بالعام الماضي.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

اقتصاد الهند يُحقق نمواً قوياً 7.2% خلال 2022 - 2023

سجل إجمالي الناتج الداخلي الهندي نمواً بنسبة 7.2% في السنة الممتدة 2022 حتى آذار/مارس مدفوعاً بالخدمات والاستهلاك، ما يضعه في مصاف اقتصادات العالم الأسرع نمواً.

وتعدّ الهند خامس أكبر اقتصاد في العالم، وقد تجاوزت الصين مؤخراً لتصبح الدولة الأكثر اكتظاظاً بالسكان في العالم. وقد سجل نموها ارتفاعاً منذ الوباء بعدما بلغ نسبة 9.1% في السنة المالية 2021-2022. لكن على غرار دول أخرى تضررت الاقتصاد بسبب الأوضاع العالمية غير المواتية بما يشمل تشديد الأوضاع المالية العالمية، والحرب في أوكرانيا، والتوترات الجيوسياسية. وتستورد الهند أكثر من 80% من نفطها الخام، وأدت الحرب في أوكرانيا إلى رفع تكاليف النفط، لكن اقتصادها ارتفع بنسبة 6.1 في المئة في الفصل المالي الرابع الممتد من يناير/كانون الثاني إلى مارس/آذار، مقارنة بالفترة نفسها السنة الماضية بحسب مكتب الإحصاء الوطني.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

